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RG.0012.32.2022.WPK 

 

 PROTOKÓŁ Nr 32/2022 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice  

w dniu 28 września 2022 r.  

 

 

Ad 1. Wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice rozpoczęło się o godz. 13
03 

 i 

odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Krośnicach. Obradom przewodniczył 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Morawek.  

Zgodnie z listą obecności (zał. nr 1) w posiedzeniu wzięło udział 13 Radnych oraz: 

 

 Wójt Andrzej Biały, 

 Skarbnik Elżbieta Kalityńska, 

 Dyrektor Zespołu Szkól w Krośnicach Joanna Jasięga, 

 Kierownik Referatu Gospodarki Mieniem i Rolnictwa Dorota Perlińska, 

 Insp. ds. inwestycji i gospodarki przestrzennej Andrzej Szmigiel, 

 Insp. ds. obywatelskich i oświaty Paulina Gajowniczek. 

 

 

Przewodniczący odczytał następujący porządek obrad posiedzenia (zał. nr 2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXI wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice w 

dniu 26 sierpnia 2022 r. 

3. Omówienie projektów uchwał: 

  

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 381 12.09.2022 
uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Krośnice 

2) 382 14.09.2022 
uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia na czas 

nieoznaczony oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia umowy 

3) 383 15.09.2022 
uchwała w sprawie „Programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2023” 

4) 384 15.09.2022 

uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków 

i innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Krośnice 

5) 385 15.09.2022 

uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli, obowiązujących w szkołach i 

przedszkolu prowadzonych przez Gminę Krośnice 

6) 386 21.09.2022 
uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych w roku 

budżetowym 2022 oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu 

7) 387 21.09.2022 
uchwała w sprawie wspólnej obsługi finansowo-księgowej dla Szkolnego 

Schroniska Młodzieżowego w Krośnicach - jednostki budżetowej Gminy Krośnice 

8) 388 22.09.2022 uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2022 rok 

9) 389 22.09.2022 
uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krośnice na 

lata 2022-2035 

 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie obrad. 
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Ad 2. Protokół z XXXI wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Gminy Krośnice w dniu 26 

sierpnia 2022 r. (RG.0012.31.2022.WPK) został przyjęty. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 
Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Dorota Godyla, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, 

Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, 

Gracjan Witek 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Malerek, Krzysztof Skrzypczyk 

 

 

Ad 3. 1. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Krośnice (zał. nr 3 – projekt nr 381) omówił insp. Andrzej 

Szmigiel.  

 

Zmiana Studium obejmuje swoimi granicami działki o numerach ewidencyjnych: 25/1, 25/2 i 25/3 (w 

treści projektu uchwały projektant omyłkowo pominął działki nr 25/2 i 25/3, co zostanie poprawione 

w treści uchwały) nr oraz 712/6, 712/7, 712/8, 712/10, 712/11, 712/12, 813/1, 813/2, 813/3 i 813/4, 

obręb Krośnice. Obszary objęte zmianą Studium usytuowane są po północnej i południowej stronie 

drogi wojewódzkiej nr 448, łączącej Krośnice z Policami. Obszar położony po północnej stronie drogi 

przylega od strony wschodniej do linii kolejowej nr 281. Tereny objęte zmianą Studium są obecnie 

niezabudowane i użytkowane rolniczo, a zgodnie z ustaleniami dotychczas obowiązującego Studium, 

są to obszary obiektów produkcyjnych, składów i magazynów, oznaczone na rysunku Studium 

symbolem „P”. Celem zmiany Studium jest dopuszczenie (wyłącznie w granicach obszaru 

oznaczonego na rysunku zmiany) rozmieszczenia urządzeń wytwarzających energię z odnawialnych 

źródeł energii o mocy zainstalowanej większej niż 500 kW (z wyłączeniem urządzeń wytwarzających 

energię z wykorzystaniem siły wiatru), a także ich stref ochronnych.  

 

Ad 3. 2. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia na czas 

nieoznaczony oraz odstąpienia od przetargowego obowiązku zawarcia umowy (zał. nr 4 – projekt nr 

382) omówiła Kierownik Dorota Perlińska. 

 

W dniu 21 czerwca 2022 r. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krośnicach złożyła 

wniosek o zawarcie umowy użyczenia na czas nieoznaczony lokalu niemieszkalnego znajdującego się 

w budynku przy ul. Kwiatowej 4A w Krośnicach (w którym mieści się obecnie siedziba GOPS) w 

celu prowadzenia działalności statutowej. Ze względu na art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy o 

samorządzie gminnym oraz art. 37 ust. 4, jak również terminy wynikające z art. 34 ust. 1 i 35 ust. 1 

ustawy o gospodarce nieruchomościami, podpisanie umowy użyczenia w trybie bezprzetargowym na 

czas nieoznaczony nie było możliwe. W celu uniknięcia bezumownego korzystania z nieruchomości 

Wójt Gminy Krośnice zdecydował zawrzeć umowę użyczenia na okres do 3 miesięcy.  

Kierownik wyjaśniła ponadto, że aktem notarialnym z dnia 14 października 2008 r. Rep. A nr 

4899/2008 Województwo Dolnośląskie podarowało Gminie Krośnice m. in. lokal użytkowy nr 1 

mieszczący się na I kondygnacji budynku przy ul. Sanatoryjnej 22B (obecnie ul. Kwiatowa 4A) o 

powierzchni użytkowej 222,50 m
2

 na cele mieszkaniowe. Cel darowizny zmieniono dwukrotnie: 

aktem notarialnym Rep. A nr 978/2014 z dnia 20 stycznia 2014 r. oraz aktem notarialnym Rep. A nr 

16/2017 z dnia 3 stycznia 2017 r. wskazując, że nieruchomość będąca przedmiotem umowy 

darowizny będzie wykorzystywana na zadania własne gminy, tj. cele mieszkaniowe, a także związane 

z: edukacją publiczną, promocją gminy, kulturą (w tym bibliotekami gminnymi i innymi instytucjami 

kultury), ochroną zabytków i opieką nad zabytkami, sprawami pomocy społecznej.  

Ponadto w przypadku niewykorzystania przedmiotu darowizny na wyżej wymienione cele darowizna 

może być odwołana. Zatem użyczenie nieruchomości dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

celu prowadzenia działalności statutowej jest zgodne z celem darowizny nieruchomości.  
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Ad 3. 3. Projekt uchwały w sprawie „Programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2023” (zał. nr 5 – projekt nr 383) omówiła insp. Paulina Gajowniczek. 

 

Na podstawie  ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie rada gminy ma  obowiązek 

uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy w terminie do 30 listopada każdego roku. Program ma na celu 

lepsze wykonywanie zadań Gminy Krośnice poprzez możliwie pełne wykorzystanie potencjału 

organizacji pozarządowych, zwiększenie skuteczności i efektywności działań związanych z realizacją 

zadań publicznych i dalszy wzrost partycypacji społecznej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. 

Program został opracowany po konsultacjach przeprowadzonych w okresie 17.08.2022-02.09.2022 w 

sposób określony w uchwale Nr VI/28/2011 Rady Gminy Krośnice z dnia 31 marca 2011 r. w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów prawa miejscowego z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. Na realizację programu w budżecie gminy na 2023 rok 

zaplanowano kwotę 110 tys. zł, która w wyniku ogłoszonego konkursu zostanie podzielona na 

działania na rzecz dzieci i młodzieży oraz seniorów.  

P. Gajowniczek poinformowała ponadto, że w 2022 roku w wyniku dwóch konkursów podpisano 

łącznie dziewiętnaście umów z ośmioma stowarzyszeniami, w tym dwanaście na realizację zajęć 

sportowych dla dzieci i młodzieży oraz siedem na sport seniorski. Organizacje i stowarzyszenia 

powinny rozliczyć się z przyznanych środków do 15 grudnia br. 

 

 

Ad 3. 4. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu przyznawania dodatków i 

innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych 

przez Gminę Krośnice (zał. nr 6 – projekt nr 384) omówiła insp. Paulina Gajowniczek. 

 

W związku ze zmianami w ustawie – Karta Nauczyciela, wprowadzonymi z dniem 1 września 2022 r. 

ustawą z dnia 5 sierpnia 2022 r. o zmianie ustawy - Karta Nauczyciela oraz niektórych innych ustaw w 

zakresie awansu zawodowego nauczycieli, w tym wprowadzeniem w Karcie Nauczyciela funkcji 

mentora, którego zadaniem będzie wspieranie na bieżąco nauczyciela początkującego w procesie 

wdrażania do pracy w zawodzie, zmienione zostało rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej i 

Sportu z dnia 31 stycznia 2005 r. w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy, w którym w miejsce 

dotychczasowego dodatku funkcyjnego dla opiekuna stażu, wprowadzono dodatek funkcyjny dla 

mentora. Jednocześnie, w § 2 rozporządzenia Ministra Edukacji i Nauki z dnia 24 sierpnia 2022 r. 

zmieniającego rozporządzenie w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego 

nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 

wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy w okresie do dnia 31 sierpnia 2027 r. zachowano 

uprawnienie do dodatku funkcyjnego w odniesieniu do nauczycieli, którym powierzono sprawowanie 

funkcji opiekuna stażu dla nauczycieli odbywających staż na stopień nauczyciela mianowanego, o 

których mowa w art. 10 ust. 1-5 ustawy z dnia 5 sierpnia 2022 r. o zmianie ustawy - Karta Nauczyciela 

oraz niektórych innych ustaw. 

Wobec powyższego organ prowadzący jest zobowiązany do uwzględnienia wprowadzonych zmian, a 

więc do określenia wysokości dodatku dla opiekuna stażu (przez okres pełnienia funkcji, do dnia 31 

sierpnia 2027 r.) oraz dla mentora. 

 

 

Ad 3. 5. Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego, 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze 

oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczycieli, obowiązujących w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Krośnice (zał. nr 7 

– projekt nr 385) omówiła insp. Paulina Gajowniczek. 

 

Zgodnie z obowiązującym brzmieniem art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. b) Karty Nauczyciela, organ prowadzący 

szkołę lub placówkę określa tygodniowy wymiar godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, z wyjątkiem 
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nauczycieli zatrudnionych w poradniach psychologiczno-pedagogicznych, z tym że wymiar ten nie 

może przekraczać 22 godzin. 

Obowiązująca dotychczas uchwała Nr XVI/70/2011 z dnia 23 listopada 2011 r. nie uwzględniała 

stanowiska pedagoga specjalnego, a wymiar godzin zajęć dla doradcy zawodowego określony był 

odrębną uchwałą. W związku z powyższym uzasadnione jest podjęcie nowej uchwały regulującej obie 

te kwestie. 
 

 
Ad 3. 6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych w roku 

budżetowym 2022 oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (zał. nr 8 – projekt nr 

386) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 

 

Zmiana dotyczy sprostowania omyłki w § 4 ust. 1 pkt 10-13 uchwały Nr LIV/364/2022 z dnia 30 

czerwca 2022 r. i polega na zmianie wartości nominalnej serii B22 i C22 z kwoty 250,00 zł do kwoty 

500,00 zł, a także zastąpienia stawki WIBOR 6M korzystniejszą stawką WIBOR 3M w § 5 ust. 2.  

 

Ad 3. 7. Projekt uchwały w sprawie wspólnej obsługi finansowo-księgowej dla Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Krośnicach - jednostki budżetowej Gminy Krośnice (zał. nr 9 – projekt nr 387) 

omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 

 

Z dniem 1 października 2022 roku wprowadza się wspólną obsługę finansowo-księgową dla 

Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Krośnicach - jednostki budżetowej Gminy Krośnice a osoba 

prowadząca obsługę będzie zatrudniona w ramach Referatu Finansowo-Budżetowego Urzędu Gminy 

w Krośnicach. Powyższe rozwiązanie jest podyktowane zasadami skuteczności i efektywności 

działania, dążeniem do wydatkowania środków publicznych w sposób celowy i oszczędny, z 

zachowaniem zasad najlepszych efektów z danych nakładów oraz racjonalizacją zatrudnienia przy 

zapewnieniu jednolitych procedur i standardów działania. Wprowadzona z dniem 1 stycznia 2021 

roku wspólna obsługa finansowo-księgowa szkół zdała egzamin, dlatego zdecydowano o przyłączeniu 

kolejnej jednostki, zwłaszcza że Schronisko jest jednostką oświatową.  

Obsługa, o której mowa w niniejszej uchwale, obejmuje:  

 prowadzenie i obsługę ksiąg rachunkowych jednostki obsługiwanej;  

 wszystkie obowiązki w zakresie rachunkowości i sprawozdawczości jednostki obsługiwanej, w 

tym w szczególności sporządzanie:  

- jednostkowych i zbiorczych sprawozdań budżetowych,  

- jednostkowych i zbiorczych sprawozdań finansowych,  

- wszelkich innych koniecznych sprawozdań;  

 rozliczanie dochodów i wydatków budżetowych, zakładowego funduszu świadczeń socjalnych 

oraz dotacji celowych;  

 pomoc i koordynację w opracowaniu planów dochodów i wydatków dla jednostki obsługiwanej 

oraz w opracowywaniu zmian w tych planach wspólnie z dyrektorem jednostki obsługiwanej oraz 

bieżącą analizę i kontrolę wykonania tych planów;  

 rozliczanie finansowe realizacji projektów realizowanych ze środków zewnętrznych, w 

szczególności unijnych i rządowych;  

 obsługę płacową, w tym obsługę spraw dotyczącą wynagrodzeń, a w szczególności:  

 - sporządzanie list płac oraz dokonywanie wypłat wynagrodzeń i innych należności,  

 - prowadzenie kart wynagrodzeń i kart zasiłkowych,  

 - prowadzenie analizy wypłat z osobowego funduszu płac,  

 - naliczanie zasiłku chorobowego,  

 - sporządzanie deklaracji dla Urzędu Skarbowego i Zakładu Ubezpieczeń Społecznych oraz    

wszelkiej dokumentacji dla ZUS,  

 - wystawianie zaświadczeń o wynagrodzeniu dla obecnych i byłych pracowników jednostki 

obsługiwanej, dla celów emerytalnych i naliczania kapitału początkowego;  

 prowadzenie analizy dotyczącej rozliczania podatku od towarów i usług VAT;  

 realizowanie wspólnych zamówień na dostawy, poprzez przygotowanie i przeprowadzenie 

postępowań o udzielenie zamówień publicznych;  

 gromadzenie i przechowywanie dokumentacji finansowo-księgowej. 
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Odnosząc się do pytań Radnego Łukasza Lombarskiego Skarbnik wyjaśniła, że nie jest planowana 

wspólna obsługa finansowo-księgowa dla Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowego, które jest 

instytucją kultury i posiada inne formy rozliczania, aczkolwiek istnieje możliwość zawarcia stosownej 

umowy z gminą. Wójt Andrzej Biały poinformował, że księgowość oraz kadry i płace szkół posiadają 

już jednolite oprogramowanie i pracownicy zatrudnieni obecnie w Urzędzie Gminy mogą się bez 

problemu nawzajem zastępować. Odnośnie wspólnej obsługi Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

Wójt wyjaśnił, że na razie nie widzi takiej potrzeby, aczkolwiek w przyszłości może to nastąpić. 

Odnosząc się do pytań Radnego Andrzeja Korzeniowskiego Skarbnik wyjaśniła, że w związku z 

przejściem na emeryturę pracownicy Referatu Finansowo-Budżetowego księgowa ze Schroniska 

przejmie również jej zakres obowiązków. Radny Zdzisław Jasięga wyraził nadzieję, że w Schronisku 

nie zostanie zatrudniona kolejna osoba do obsługi księgowej, na co Wójt stwierdził, że przecież z 

omawianego projektu uchwały i dotychczas udzielonych wyjaśnień jasno wynika, że nie będzie już w 

Schronisku osobnej księgowości. Radny Andrzej Korzeniowski spuentował, że podjęte działania 

doskonale wpisują się w czas szukania oszczędności.  

 

 

Ad 3. 8. Projekt uchwały sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2022 rok (zał. nr 10 – projekt 

nr 388) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 

 

W budżecie gminy na 2022 rok dokonano następujących zmian: 

 o kwotę 8.074.192,86 zł zwiększono dochody budżetu, w tym m. in.: 

- 35.802,00 zł na podstawie pisma Ministerstwa Finansów dot. zwiększenia części oświatowej 

subwencji ogólnej na 2022 rok z przeznaczeniem na podwyższenie od 1 września 2022 r. średniego 

wynagrodzenia nauczycieli stażystów i nauczycieli kontraktowych w szkołach gminnych, 

- 66.820,00 zł na podstawie pisma Ministerstwa Finansów dot. zwiększenia środków z Funduszu 

Pomocy na wsparcie jednostek samorządu terytorialnego w realizacji dodatkowych zadań 

oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi będącymi 

obywatelami Ukrainy (plan finansowy szkoły w Krośnicach zwiększono o 40.000,00 zł, a szkoły w 

Bukowicach o 26.820,00 zł), 

- 117.400,00 zł dochodów Szkolnego Schroniska Młodzieżowego oraz Gminnego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji z tytułu udziału środków budżetu państwa poprzez Fundusz Pomocy na pomoc 

uchodźcom z Ukrainy, 

- 19.070,00 zł z tytułu wpływów części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 

obrocie hurtowym, 

- 4.002.480,00 zł ze środków Funduszu Przeciwdziałania Covid-19 na wypłatę dodatku węglowego 

dla mieszkańców gminy, zgodnie z zapotrzebowaniem złożonym do Wojewody Dolnośląskiego 

przez GOPS w Krośnicach, 

 o kwotę 3.832.620,86 zł zmniejszono dochody budżetu, 

 o łączną kwotę 7.773.750,00 zł zwiększono wydatki budżetu, w tym m. in.:  

- 35.802,00 zł na podwyższenie od 1 września 2022 r. średniego wynagrodzenia nauczycieli 

stażystów i nauczycieli kontraktowych w szkołach gminnych, 

- 66.820,00 zł na realizację dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi będącymi obywatelami Ukrainy,  

- 117.400,00 zł na zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia uchodźców z Ukrainy (w tym 

12.500,00 zł przeznaczono na wydatki związane z zakwaterowaniem osób przebywających w 

miesiącu sierpniu w pomieszczeniach na basenie, a kwotę 104.900,00 zł na wydatki związane z 

pobytem uchodźców w miesiącu sierpniu w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym oraz na koszty 

wyżywienia wszystkich zakwaterowanych uchodźców), 

- 19.070,00 zł na realizację programu profilaktyki przeciwalkoholowej w związku ze 

zwiększonymi dochodami na ten cel, 

- 4.002.480,00 zł na wypłatę przez GOPS dodatku węglowego dla mieszkańców gminy, 

- 5.000,00 zł na dotację dla Państwowej Straży Pożarnej w Miliczu na doposażenie sali 

dydaktycznej „Ognik”, 

- 10.000,00 zł na prace projektowe nowej inwestycji pn. „Gminne Centrum Ratownictwa w 

Bukowicach”, 

- 100.000,00 zł na budowę oświetlenia drogowego (do końca roku zamontowanych zostanie 

jeszcze 10 lamp hybrydowych), 
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- 200.000,00 zł na modernizację świetlicy wiejskiej w Suliradzicach (do łącznej kwoty 500 tys. zł, 

koniecznej do ogłoszenia przetargu na całość zadania, gdyż dzielenie go na etapy nie jest wskazane 

z uwagi na dokumentację projektową), 

- 16.050,00 zł dla GOSiR na zakup odkurzacza do czyszczenia dna niecek basenowych, 

 o łączną kwotę 3.532.178,00 zł zmniejszono wydatki budżetu, w tym m. in.: 

- 331.050,00 zł na wydatki bieżące w gminnych szkołach podstawowych w związku z nadwyżkami 

występującymi w ich planach finansowych, 

 dokonano korekty niezbędnych paragrafów w zakresie dochodów i wydatków w związku ze 

zmianą rozporządzenia Ministra Finansów w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, 

wydatków, przychodów i rozchodów – dot. osobnego ujęcia środków otrzymanych w ramach 

Funduszu Polski Ład, środków z Funduszu Pomocy i wydzielenia wydatków na uchodźców, 

 wysokość wydatków inwestycyjnych po zmianach ustalono na kwotę 11.246.834,02 zł. 

 w związku z faktem, iż zadanie inwestycyjne pn. „Zagospodarowanie miejsca spotkań dla 

mieszkańców wsi Kuźnica Czeszycka - budowa drewnianej wiaty” nie będzie realizowane, środki 

w wysokości 25.828,00 zł zostaną przeznaczone na zakup pierwszego wyposażenia do nowo 

wybudowanej świetlicy w Kuźnicy Czeszyckiej. 

 

Budżet gminy po zmianach: 

- dochody – 61.338.040,69 zł, w tym bieżące – 55.479.732,94 zł, majątkowe – 5.858.307,75 zł, 

- wydatki – 63.741.982,69 zł, w tym bieżące – 52.495.148,67 zł, majątkowe – 11.246.834,02 zł. 

 

Przychody i rozchody budżetu pozostają bez zmian. 

 

 

Ad 3. 9. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Krośnice na 

lata 2022-2035 (zał. nr 11 – projekt nr 389) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska. 

 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej dostosowano wysokość dochodów bieżących i majątkowych 

oraz wydatków bieżących i majątkowych do wysokości ustalonych po dokonanych zmianach budżetu 

gminy. Ponadto dokonano aktualizacji kwot w związku ze wzrostem dochodów i wydatków budżetu 

oraz znaczącym podwyższeniem środków na obsługę długu gminy. 

W przedsięwzięciach planowanych do realizacji: 

- do łącznej kwoty 273.000,00 zł zwiększono środki na budowę oświetlenia drogowego, 

- dotychczasowe dwa zadania w zakresie termomodernizacji oraz przebudowy szkoły podstawowej w 

Kuźnicy Czeszyckiej połączono w jedno zadanie pn. „Termomodernizacja wraz z przebudową i 

nadbudową szkoły podstawowej w Kuźnicy Czeszyckiej wraz z infrastrukturą towarzyszącą i 

zagospodarowaniem terenu” z limitem wydatków i zobowiązań w latach 2021-2026 wynoszącym 

3.400.000,00 zł, 

- rozdzielono zadania w zakresie budowy kanalizacji w Krośnicach wraz z kanalizacją deszczową - 

całość planowanych środków zostanie wykorzystana na budowę kanalizacji sanitarnej dla 

nieruchomości zlokalizowanych przy ul. Sanatoryjnej, Kwiatowej i Sportowej, 

- zaplanowano nowe przedsięwzięcie dotyczące budowy Gminnego Centrum Ratownictwa w 

Bukowicach. Wysokość zaplanowanych limitów i zobowiązań w latach 2023-2024 wyniesie 

400.000,00 zł. 

 

 

Ad 4. Przewodniczący Piotr Morawek poinformował, że do Biura Rady wpłynęło pismo rodziców 

oraz mieszkańców Gminy Krośnice dot. przenoszenia przedszkola do budynku basenu oraz budowy 

nowego przedszkola na placu obok budynku szkoły, pod którym podpisało się 137 osób (zał. nr 12). 

Pismo otrzymali do wiadomości: Wójt Gminy Krośnice, Radni Gminy Krośnice, Przewodniczący 

Rady Gminy Krośnice oraz Dyrektor Zespołu Szkół w Krośnicach. 

Następnie Przewodniczący odczytał treść pisma: „Rodzice oraz mieszkańcy Gminy Krośnice zwracają 

się z ogromną prośbą do Pana Wójta, Pana Przewodniczącego Rady Gminy oraz Radnych o 

zastanowienie się nad słusznością przenoszenia przedszkola do budynku basenu. Adaptacja 

pomieszczenia w łączniku basenowym jest jakimś wyjściem, ale czy nasza gmina i nasze dzieci nie 

zasługują na przedszkole na miarę XXI w.? Mamy pewne obawy co do słuszności adaptowania tam 

pomieszczeń. Dzieci będą musiały pokonywać słuszną ilość schodów, proszę sobie wyobrazić zimowe 
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wyjście z grupą trzylatków. Aby przejść na plac zabaw, musza pokonać drogę. Teren nie jest 

ogrodzony, obok znajduje się basenowy parking, bardzo ruchliwy. Od czasów powojennych nie ma u 

nas przedszkola z prawdziwego zdarzenia, takiego które miałoby np. własny plac zabaw z ogródkiem i 

które mieściłoby się na parterze. Chcemy także zasugerować, że idealnym miejscem na takie 

przedszkole byłby plac obok budynku szkoły, gdzie miało powstać kiedyś gimnazjum. Plac jest spory, 

obok znajduje się parking, boiska oraz park. Dzieci miałyby lepszy dostęp do tych obiektów. Jeszcze 

nie tak dawno sam Pan Wójt walczył o powstanie nowego budynku szkoły, cel został jak widać 

osiągnięty, jednak przedszkole zostało pominięte i zostało w starym, zagrzybiałym poniemieckim 

budynku, którego koszt remontu przewyższa koszty budowy nowego. Nowy obiekt miałby kilkukrotnie 

niższe zapotrzebowanie energetyczne, co przy obecnych cenach energii przełożyłoby się na dużo niższe 

koszty utrzymania w perspektywie czasu. Pragniemy także zaznaczyć, że do naszego przedszkola 

uczęszczają dzieci nie tylko z Krośnic, ale i z ościennych miejscowości. Nasza gmina się rozwija, 

dzieje się wiele dobrego, powstają świetlice, remizy, drogi, niech i tym razem powstanie coś z czego 

będziemy się cieszyć. Mamy nadzieję, że nasza prośba zostanie pozytywnie rozpatrzona i w naszej 

gminie powstanie przedszkole z prawdziwego zdarzenia, takie na które my rodzice i nasze dzieci 

czekamy i liczymy.”.  

Radny Łukasz Lombarski stwierdził, że wniosek należy wziąć pod uwagę, bo skoro powstają 

świetlice, które przez większość czasu świecą pustkami, to nowe przedszkole byłoby idealnym 

rozwiązaniem z uwagi na stan techniczny jego obecnej siedziby. Wójt Andrzej Biały przypomniał, że 

proces adaptacji łącznika przy basenie na trzy sale dydaktyczne dla przedszkola trwa od ponad dwóch 

lat i w momencie gdy jest już mocno zaawansowany oraz gdy otrzymano zewnętrzne dofinansowanie 

na to zadanie i gmina przymierza się do ogłoszenia przetargu, nagle pojawia się takie pismo. Wójt 

wyjaśnił, że środki z promesy z Polskiego Ładu na to zadanie nie mogą być przeznaczone na budowę 

nowego przedszkola. Wójt poinformował, że zaprosi wszystkich zainteresowanych sprawą 

przedszkola na osobne spotkanie oraz przyznał, że rozumie podniesione w piśmie argumenty, gdyż 

Jego dzieci również uczęszczały do tego przedszkola. Radna Zofia Adamus pytała czy przed 

podjęciem decyzji o adaptacji pomieszczeń w łączniku były prowadzone rozmowy z dyrektor Zespołu 

Szkół w Krośnicach (która zdaniem Radnej powinna się odnieść do pisma), nauczycielami i 

rodzicami. Dyrektor Joanna Jasięga poinformowała, że rozmowy z Wójtem Gminy na temat 

konieczności budowy nowego przedszkola były prowadzone, z tym że nie uczestniczyli w nich 

nauczyciele, rodzice czy Rada Rodziców. Pierwszym pomysłem była budowa przedszkola 

modułowego, które zapewniałoby bezpieczeństwo i jak najlepszą opiekę nad dziećmi, co dla władz 

szkoły i gminy jest priorytetem. Kolejnym pomysłem (którym dyr. Jasięga nie była zachwycona, lecz 

jak stwierdziła „lepszy rydz niż nic”) była adaptacja łącznika na sale dydaktyczne. Jednak w tym 

przypadku bezpieczeństwo dzieci nie będzie zagwarantowane z uwagi na brak ogrodzenia szkoły, co 

każdorazowo zarzuca Kuratorium Oświaty podczas kontroli. Dyrektor sugerowała w związku z tym, 

że najlepszym rozwiązaniem byłoby przedszkole w osobnym budynku, jednak skoro gminy nie stać na 

taką inwestycję to „lepszy rydz niż nic”. Radny Andrzej Korzeniowski pytał czy z wypowiedzi dyr. 

Jasięgi można wysnuć wniosek, że w łączniku bezpieczeństwo dzieci będzie zagrożone? Stwierdził 

ponadto, że w takim przypadku gmina nie otrzymałaby pozwolenia na adaptację oraz dofinansowania, 

gdzie wnioski podlegają szczegółowej analizie, więc czy jest możliwe, że nastąpiło jakieś 

niedopatrzenie? Wójt wyjaśnił, że pod projektem na adaptację pomieszczeń w łączniku podpisały się 

osoby z pewnością znające przepisy pozwalające na funkcjonowanie jednostek takich jak przedszkole, 

ponadto dyr. Jasięga czynnie uczestniczyła w całym procesie projektowym udzielając wskazówek do 

projektu, które zostały przez projektanta uwzględnione. Wójt podkreślił, że tak jak w przypadku 

rozbudowy szkoły w Bukowicach, wyznaje zasadę iż dyrektorzy powinni się w pewnych kwestiach 

wypowiadać, a ich zdanie musi być brane pod uwagę, gdyż dotyczy to jednostek, którymi zarządzają. 

A kwestie bezpieczeństwa są absolutnym priorytetem, dlatego projekt uzyskał akceptację stosownych 

organów. Wójt przypomniał, że w poprzedniej kadencji generalny remont przeszły trzy pomieszczenia 

nad stołówką pod kątem przeniesienia tam grup przedszkolnych. Pomieszczenia te mają osobne 

sanitariaty. Ponadto wybudowanie nowego przedszkola, które obejmowałoby co najmniej pięć 

oddziałów przedszkolnych (niektórzy sugerowali przy okazji żłobek) to koszt rzędu ok. 10 mln zł. 

Wójt poinformował, że podejmując decyzję o adaptacji kierowano się wynikami ekspertyzy budynku 

przedszkola i ewentualną koniecznością jego ewakuacji, co wiązałoby się z natychmiastowym 

przeniesieniem dzieci do innej lokalizacji. Natomiast wykonanie kapitalnego remontu obecnego 

przedszkola w oparciu o zalecenia z ekspertyzy jest ekonomicznie nieopłacalne. Dlatego podjęto 

decyzję o adaptacji, gdyż w tamtym czasie nie było żadnych innych środków zewnętrznych do 
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pozyskania i tylko takie rozwiązanie było możliwe do realizacji z budżetu gminy. Wójt poinformował, 

że pomieszczenia w łączniku są ogrzewane, posiadają klimatyzację (ponieważ miała tam być 

kręgielnia) i będą przystosowane do potrzeb dzieci w jak najwyższym standardzie. Wójt zauważył, że 

wówczas nikt ostro nie protestował przeciwko takiemu rozwiązaniu i nie zbierał podpisów, a to był 

właśnie ten czas. Radni Andrzej Korzeniowski i Zofia Adamus przypomnieli, że również Radni 

poparli takie rozwiązanie. Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że nie przypomina sobie aby 

ktokolwiek protestował gdy rozbudowywana była szkoła w Krośnicach i powstawała hala sportowa 

oraz basen, że poszczególne obiekty nie są wydzielone czy ogrodzone. Poinformował również, że 

gmina stoi obecnie przed ogromnym wyzwaniem, jakim jest przebudowa i termomodernizacja szkoły 

w Kuźnicy Czeszyckiej, której uczniowie i pracownicy również zasługują (wzorem szkół w 

Bukowicach i Krośnicach) na godne warunki nauki i pracy. Przewodniczący poparł ideę budowy w 

Krośnicach nowego przedszkola, a nawet żłobka, jednak w obecnych czasach gminy nie stać na 

poniesienie tak znacznego wydatku. Radny Łukasz Lombarski poinformował, że podpisał się pod 

pismem, ponieważ popiera budowę nowego przedszkola, mimo że poparł również adaptację łącznika. 

Zasugerował ponadto przedstawienie rodzicom wizualizacji pomieszczeń w łączniku, celem rozwiania 

obaw o bezpieczeństwo dzieci.  

Wójt Andrzej Biały poinformował, że na zebraniu wiejskim w Pierstnicy padło pytanie o możliwość 

obniżenia opłaty za wynajęcie świetlicy, co spowodowałoby większe zainteresowanie wynajmem. 

Wyjaśnił przy okazji, że do zakończenia trwałości projektu termomodernizacji Domu Kultury w 

Bukowicach (który otrzymał unijne dofinansowanie) gmina nie może pobierać opłat za jego wynajem, 

w związku z czym zmalało zainteresowanie wynajmem świetlicy w Pierstnicy. Wójt poinformował 

przy okazji, że świetlice wiejskie są budowane dla mieszkańców - w celu prowadzenia w nich zajęć, 

warsztatów, zebrań i imprez sołeckich, a nie w celu organizacji wesel, ponieważ nie jest to zadaniem 

własnym gminy. Radny Eugeniusz Lis wnioskował o obniżenie opłat za wynajem świetlicy w 

Pierstnicy, gdyż obecnie również ona nie przynosi gminie dochodów. Wójt stwierdził, że w takim 

razie należałoby sprawiedliwie obniżyć opłaty we wszystkich świetlicach, co nie byłoby ekonomicznie 

uzasadnione ze względu na rosnące koszty przeglądów oraz drobnych napraw i remontów. Wójt 

poinformował, że z zestawienia sporządzonego przez Referat Gospodarki Mieniem i Rolnictwa 

wynika, że gmina nie zarabia na wynajmie świetlic, tylko do nich dokłada.  

Radna Maria Gradzik poinformowała o ubytkach w drodze w Łazach Małych na zakręcie przy krzyżu, 

które były doraźnie załatane, lecz powstały ponownie w tym samym miejscu.  

 

Ad 5. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Piotr Morawek o godz. 14
34

 zakończył 

wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

 

Protokolant                         Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

          /-/ Olga Skomra                             /-/ Piotr Morawek 


